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Landbouwsector  -  Inzameling oude silobanden

In de zomer van 2006 voerde Recytyre een studie uit om te weten te komen hoeveel en 
welke soorten afvalbanden aanwezig waren op landbouwbedrijven. Zij kwamen uit op 
ongeveer 11 miljoen versleten banden in de landbouwsector, goed voor zo’n 65.000 à 
70.000 ton. De grootste hindernis voor het afvoeren van versleten banden, waren de 
hoge kosten. Met het oog op illegale verwijdering was het dus wenselijk om de 
inzameling en verwerking ervan te ondersteunen. Daarom werd reeds in 2008 een 
resolutie goedgekeurd om dit onder de aandacht van de Vlaamse Regering te brengen en 
te kijken hoe we dit met de landbouwsector het best konden aanpakken. 

Op 3 oktober 2012 ondertekende de minister samen met OVAM en Recytyre een 
overeenkomst met Boerenbond en ABS voor het verwijderen van overtollige of 
beschadigde silobanden bij landbouwers. Landbouwers slaagden er namelijk niet in om 
bij stopzetting van hun activiteiten oude banden te laten weghalen, of versleten 
exemplaren te laten omruilen voor betere. Vlaamse landbouwers konden een beroep 
doen op een financiële tussenkomst van OVAM en Recytyre om overtollige silobanden te 
verwijderen. 

De aanvankelijke overeenkomst zou aflopen op 31 december 2015 maar werd verlengd 
tot 31 december 2018. Een terugbetaling is beperkt tot maximaal 1000 banden. Per 
bedrijf kan een wegwerksteun verkregen worden van twee derde van de kosten 
(maximale kosten 1,20 euro per band excl. btw, daarop kan 0,97 euro per band steun 
getrokken worden of 2/3 incl btw).

Naast de inzameling hebben actieve landbouwers sinds 1 januari 2013 de mogelijkheid 
om beschadigde silobanden in te ruilen voor banden van een beter kwaliteit, de kosten 
daarvan zijn voor de landbouwer. Dit systeem blijft wel bestaan. 

1. Hoeveel oude silobanden werden tijdens de looptijd van het project opgehaald? 
Graag een overzicht per jaar (2012-2013, 2013-2014, …).

a) Hoeveel silobanden werden in totaal opgehaald? 

b) Hoeveel kilogram aan silobanden werd in totaal ingezameld? 

c) Hoeveel procent van de aanwezig silobanden op landbouwbedrijven werd 
daarmee uiteindelijk ingezameld? 



2. Kan de minister een gedetailleerder overzicht bezorgen voor het laatste kwartaal van 
2018 (vlak voor het stopzetten van het project)? 

3. Hoeveel budget werd voor het ophalen in totaal vrijgemaakt en besteed? Graag een 
overzicht per jaar (2012-2013, 2013-2014, …). 

4. Wat gebeurde er met de ingezamelde oude silobanden? 

5. Hoeveel oude silobanden werden reeds ingeruild? Graag een overzicht van het aantal 
aanvragen voor inruiling per jaar. 

6. Hoeveel budget werd voor het ruilen in totaal vrijgemaakt en besteed? 

7. Welke overwegingen deden de minister beslissen om het project voor de inzameling 
van oude silobanden niet meer te verlengen? 

8. Wat met de silobanden die toch nog aanwezig zijn op landbouwbedrijven? Hoe 
moeten/kunnen deze in de toekomst reglementair ingezameld en verwerkt worden? 

9. Hoe kijkt de minister terug op het project? 
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1. Het gevraagde overzicht vindt u in bijlage. Circa 20% van de geschatte hoeveelheid 
afvalbanden aanwezig op landbouwbedrijven werd ingezameld.

2. Het stopzetten van het project betekent dat de landbouwers vanaf 2019 geen 
aanvragen voor financiële tussenkomst meer kunnen indienen. De inzameling van de 
silobanden loopt wel nog door in 2019. In het laatste kwartaal van 2018 was er een 
grote toename van het aantal ontvangen aanvragen voor financiële tussenkomst. In 
de periode 2013-2017 ontving de OVAM per jaar gemiddeld 439 aanvragen. In 2018 
ontving de OVAM in totaal 1384 aanvragen, waarvan 812 (60%) in het laatste 
kwartaal.   

3. Het gevraagde overzicht vindt u in bijlage. De helft hiervan werd door de OVAM 
besteed, de andere helft door Recytyre. Voor de periode 2013-2015 maakten de 
OVAM en Recytyre ieder 1.050.000 euro vrij. Bij de verlenging van het project in 2016 
maakten de OVAM en Recytyre ieder bijkomend 600.000 euro vrij. 

4. De inzamelaars voerden de ingezamelde silobanden af naar daartoe vergunde 
verwerkers. Door jarenlange blootstelling aan de weersomstandigheden zijn 
silobanden niet meer geschikt voor materiaalvalorisatie. De silobanden werden 
afgevoerd naar de cementindustrie, waar ze energetisch gevaloriseerd werden.  

5. Het gevraagde overzicht vindt u in bijlage. 

6. Voor het ruilen van silobanden is er geen financiële tussenkomst gebeurd.

7. De laatste milieubeleidsovereenkomst (MBO) betreffende de aanvaardingsplicht voor 
afvalbanden is afgelopen. Er werd nog geen akkoord bereikt over een nieuwe MBO 
afvalbanden. Aangezien er geen zicht is op een nieuwe MBO, was de sector van de 
bandenproducenten niet bereid om het silobandenproject nogmaals te verlengen. 

8. Landbouwers die zich willen ontdoen van overtollige silobanden, moeten deze laten 
inzamelen door hiervoor geregistreerde inzamelaars.

9. Dankzij het silobandenproject werden tot hiertoe al ongeveer 1,4 miljoen silobanden 
ingezameld en verwerkt. Gelet op het hoge aantal aanvragen ontvangen in het laatste 
kwartaal van 2018 zal dit nog stijgen. Het project heeft er voor gezorgd dat heel wat 
landbouwers zijn overgegaan tot het opruimen van hun overtollige silobanden en was 
dus een succes. 

BIJLAGE

Overzicht


